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Referat af møde nr. 4 i Studienævnet for Virksomhedskommunikation og 

IT 

 
Tid: Tirsdag den 23. maj 2023 kl. 13.00 

Sted: Microsoft Teams-møde 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden - beslutningspunkt 
2. Meddelelser - orienteringspunkt 

- Fra formanden 

- Fra studieleder/undervisningskoordinator, cand.it (ITKO) 

- Fra studieleder for masteruddannelsen i it (MIT) 

- Fra studenterrepræsentanterne 

3. Godkendelse af handleplan for undervisningsmiljøvurdering 2023-2025 

for masteruddannelsen i it - beslutningspunkt 

Bilag 3: Forslag til handleplan 

4. Årlig status 2023 – masteruddannelsen i it - drøftelsespunkt 

Bilag 4: Sagsfremstilling 

Bilag 4.1: Mini-datapakkerapport 2023 

Bilag 4.2: Sammenligning af indikatorer for 2021-2023 

Bilag 4.3: Bemandingsplan 

5. Forslag til punkter til næste studienævnsmøde/møde i uddannelsesforum 

6. Eventuelt 

 

 

Til stede: 

Bjarne Rerup Schlichter, lektor 

Christa Thomsen, professor - formand 

Christiane Marie Høvring, adjunkt 

Keld Pedersen, lektor 

Maja Due Kadenic, lektor 

Søren Erik Nielsen, lektor 

Astrid Mathiesen Dam, studenterrepræsentant 

René Nyholm Simonsen, studenterrepræsentant 

 

Desuden deltog: 

Anne Gammelgaard Ballantyne, lektor og studieleder (observatør) 

Lise Tordrup, lektor og studieleder (observatør) 
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Simone Bast, studerende (observatør) 

Hanne Falsig, uddannelsesrådgiver, BSS Studier 

 

Fraværende med afbud: 

Suvethini Kandasamy, studenterrepræsentant - næstformand 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

Punkt 2. Meddelelser 

Årligt statusmøde på cand.it (ITKO) 

Mødet er flyttet til den 22. juni, og fra uddannelsen i Aarhus deltager Astrid i stedet 

for René. 

 

 
Punkt 3. Godkendelse af handleplan for undervisningsmiljøvurdering 

2023-2025 for masteruddannelsen i it 

På det seneste møde den 24. april drøftede studienævnet resultater fra undervis-

ningsmiljøvurderingen for masteruddannelsen i it. 

 

På baggrund af studienævnets drøftelser har studieleder Lise Tordrup udarbejdet for-

slag til handleplan, som var fremsendt som bilag til punktet. 

 

Studienævnet godkendte det fremsendte forslag, hvor det er tilføjet som handle-

punkt, at studielederen vil kontakte Bygningsservice, så de er opmærksomme på, at 

der er undervisning i bygningen frem til kl. 21. Studielederen vil endvidere opfordre 

til, at der oplyses et nødnummer til en vagt, der kan kontaktes i tilfælde af problemer. 
 

 

Punkt 4. Årlig status 2023 – masteruddannelsen i it (MIT) 

Som bilag til punktet var der fremsendt sagsfremstilling, datapakkerapport, sammen-

ligning af indikatorer for 2021-2023 samt bemandingsplan. 

 

Formanden orienterede om, at alle uddannelser på AU som led i kvalitetsarbejdet 

skal gennemgås en gang årligt. Formålet med den årlige status er bl.a. at sikre et sy-

stematisk kvalitetseftersyn af alle uddannelser i deres helhed med henblik på at defi-

nere handlinger, som kan forbedre og fastholde høj kvalitet af de pågældende uddan-

nelser. Forud for det årlige statusmøde med deltagelse af bl.a. prodekan for uddan-

nelse, institutleder, studieleder, studerende og uddannelsesrådgiver forventes det, at 

datapakker mv. har været drøftet i studienævnet. 

 

For hver indikator er der fastsat grænseværdier for, hvornår indikatoren markeres 

med hhv. grøn, gul og rød, hvor 

 grøn står for tilfredsstillende kvalitet 

 gul står for behov for opmærksomhed og drøftelse af mulige tiltag 
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 rød står for kritisk værdi, hvor der skal iværksættes konkrete tiltag for at for-

bedre de forhold, der kan kontrolleres og ændres 

 

Studieleder Lise Tordrup gennemgik de væsentligste punkter fra datarapporten for 

masteruddannelsen i it. Der er en enkelt indikator med en gul indikatorværdi (Indi-

kator 4 - Beståelsesprocent) og en med en rød indikatorværdi (indikator 3 - Undervis-

ningsevaluering), og de øvrige indikatorer er grønne. På grund af for få data er der 

dog ikke angivet værdier for indikator 5 - Fagligt miljø og indikator 6 - Relevans. 

 

Studielederen bemærkede, at beståelsesprocenten er steget fra 80,2 i 2022 til 84,6 i 

2023 og dermed er meget tæt på en grøn indikatorværdi, som er ≥ 85%. Data viser, at 

indikatorværdien ikke skyldes, at de studerende ikke består, men at de ikke afleverer 

deres eksamensopgaver. Der er flere studerende, der ikke er interesserede i eksamen, 

men som tilmelder sig fagene for at få inspiration og viden. Det er typisk studerende, 

der ikke skal bruge eksamen i deres fremtidige karriereforløb, da de allerede sidder i 

en slutstilling. Der vil fremadrettet være fokus på at gøre eksamen til en mere naturlig 

del af undervisningen, og det vil i den forbindelse blive vurderet, om de enkelte eksa-

mensformer er hensigtsmæssige. Der har allerede været arbejdet med formuleringen 

af eksamensspørgsmålene, men da tallene baserer sig på sommereksamen 2022 og 

vintereksamen 2022/23 kan effekten af dette arbejde ikke aflæses endnu, men det 

bliver spændende at følge udviklingen. 

 

For så vidt angår undervisningsevaluering dækker evalueringsresultaterne fra 2022 

som følge af uheldige omstændigheder kun over et enkelt fag fra efteråret 2022. I fa-

get indgik en studietur til et universitet i USA med undervisere derfra. Det er efterføl-

gende blevet besluttet at afbryde samarbejdet med det pågældende universitet. 

 

Der er en meget fin forskningsdækning på uddannelsen. Studielederen tog dog et lille 

forbehold, da bemandingsplanen for 2022 ikke er helt retvisende pga. skifte af under-

visere som følge af omrokeringer. Studielederen påpegede, at der også er behov for 

eksterne undervisere med en mere praksisorienteret tilgang, som kan bidrage med vi-

den og erfaring fra erhvervslivet. 

 

Studienævnet konkluderede, at der overordnet set er tale om en velfungerende ud-

dannelse.  

 
 

Punkt 5. Forslag til punkter til næste studienævnsmøde/møde i uddan-

nelsesforum 

Der var intet til dette punkt. 

 

 

Punkt 6. Eventuelt 

Studenterrepræsentanterne havde modtaget følgende input til studienævnet fra deres 

medstuderende: 
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Undervisning i Tvillingeauditorierne 

Det er de studerende opfattelse, at det ikke er optimalt med undervisning i disse loka-

ler. 

 

Studieleder Anne Gammelgaard Ballantyne og uddannelseskoordinator Christiane 

Marie Høvring deler de studerendes opfattelse og har selv gjort opmærksom på de 

uhensigtsmæssige fysiske rammer flere gange. Udfordringer med de fysiske rammer 

vil blive gentaget på det årlige statusmøde til juni. Underviserne opfordres i øvrigt til 

at ønske andre lokaler. 

 

Orienteringsmøde om valgfag på 3. semester 

De studerende foreslår, at orienteringsmødet rykkes frem til starten af april, så de får 

lidt længere tid til gruppedannelse inden tilmeldingsfristen. 

 

Studieleder Anne Gammelgaard tilkendegav, at det vil blive ændret til næste år. 

 

Fordeling af belastning på fagene 

Det er ikke transparent for de studerende, om der er sket koordinering på tværs af fa-

gene. 

 

Studienævnet besluttede at sætte punktet på dagsordenen til næste møde i slutningen 

af august/begyndelsen af september. Søren-Erik Nielsen, Bjarne Schlichter og Keld 

Pedersen udarbejder et oplæg til diskussion, der vil blive udsendt som bilag til punk-

tet. 

 

 

Mødet sluttede kl. 13.30. 

 

 

Christa Thomsen   Hanne Falsig  

Formand    Referent  


